
                                                 Odense, den 6. oktober 2021 
Afbud: Niels, Lea   

Referat skolebestyrelsesmøde – onsdag den. 06. oktober 2021 

kl. 19.05: Godkendelse af referat fra sidste møde i september.   
 Referatet er godkendt 

kl. 19.10 Trafikforholdene omkring Skt. Klemensskolen    
Ønske fra politisk side at alle Skolebestyrelser drøfter trafikforholdene omkring skolerne. Inden 26. okt. Melder 
Morten tilbage til skoleafdelingen at Skolebestyrelsen på Skt. Klemensskolen ønsker at deltage i en drøftelse af 
trafikforholdene.  

 Skolebestyrelsen peger på, at der er problemer omkring følgende: 
Tunnelen er meget smal 

 Tung trafik på Dahlsvej 
 Krydset, Dahlsvej-Stenløsevej-Skt. klemensvej – ønske om en rundkørsel eller et lyskryds 
 Overgangen over Dahlsvej foran skolen – ønske om fodgængerovergang 
 Dahlsvej kan ikke rumme al den morgentrafik – tæt trafik 
 Manglende gadelys på Dahlsvej fra hallens udkørsel til rundkørslen 
 Ønske om et blinkende skilt med teksten skole ml. kl. 7.30 og 8.15  

Ønske om, at der bliver sat skilte op omkring kørselforholdene på ’to-minus-én-vej’ på Dahlsvej  (NN undersøger 
nærmere) 

  
Skolebestyrelsen har tidligere haft et trafikudvalg, som havde disse punkter oppe og vende med Odense 
Kommunes Trafikafdeling. 

 Finn og Niels er pt. med i en lokal trafikgruppe, som har krydset Volderslevvej/ Dahlvej på dagsordenen. 

kl. 19.40 Tilbagemeldinger fra de forskellige forældremøder   
Positivt at forældremødet for 0. årgang lå aftenen inden skolestart.  

Det er problematisk, at forældrene blev opfordret til, at eleverne kommer kl. 7.50 om torsdagen grundet 
morgensang. Denne problemstilling tages op på et indskolingsmøde.  
Der er et ønske om, at yderdørene åbner kl. 7.45 i stedet for kl. 7.50 for 0.klasserne. Forældre og børn er presset i 
forhold til at der kun er 10 min. til aflevering. Punktet drøftes med børnehaveklasselederne. Der kan evt. laves en 
brugerundersøgelse i forhold til behovet.  
  

kl. 20.00 Skolerejser, se mail fra Tjørk den 14. september        
Skolebestyrelsen ønsker, at der indføres skolerejser på Skt. Klemensskolen. Tjørks forslag om aflønning af 
lærertimer til skolerejser blev drøftet. 
Et andet forslag er, at lærerne får en afspadseringsdag for hver overnatning de er afsted på skolerejse. Det 
formodes at lærerne gerne vil på skolerejse med eleverne.  
Et forslag er, at der vil kunne være to skolerejser i løbet af en elevs skoleliv fra 0. til 9. klasse. 
Det er vigtigt, at der fastsættes en beløbsramme for forældrebetaling. Eksempel fra anden skole hvor 
beløbsrammen ca. 500-750 kr. i børnemiljøet for 1-2 overnatninger og ca. 2000 kr. i udskolingen for 4 
overnatninger. 
UUV-dagene kan godt bruges til skolerejse. Det er vigtigt, at der er en ugentlig UUV-time, som kan bruges til at 
arbejde med klassetrivsel.  
Skolen kan evt. dække den økonomiske udgift for de elever, hvis forældre ikke har de økonomiske midler.  
Det er vigtigt, at skolebestyrelsen sætter rammer for, hvordan skolerejser kan afholdes. 
Et realistisk tidsperspektiv for at igangsætte skolerejser er fra skoleåret 2022/23. 
Medarbejderne skal inddrages i drøftelsen inden jul, således at skolebestyrelsen kan drøfte skolerejser igen til 
januar. 

      

kl. 20.30 Kort nyt: Personalenyt:    a 
Nyt fra Forældreforeningen  



Forældreforeningen har afholdt generalforsamling. Morten orienterede. 
Covid-19    
Online kursus i SB-arbejde 
Andet?   

kl. 20.50. Evt.    
 Morten skriver et høringssvar til den nye specialundervisningsmodel, som skolebestyrelsen bakker op om. 

   

Punkter der er i proces: 
Elever i bad i gymnastik, Samarbejde med kontaktforældre (Niels og Morten),  
Brug af billeder på Skoleporten, fra 2008 
    
Punkter til kommende møder:  
Status på brug af bevægelse i undervisningen på Skt. Klemensskolen, Værdiregelsæt fra 2011, 
Principper for åben skole, ny 


